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Agenda Verslag 

Opening 
 

De voorzitter opent de informatieronde om 22.00 uur. Vanavond staat op 
de agenda het raadsvoorstel Begroting 2016-2019. De begroting heeft een 
meerjarig overschot. Het college stelt voor het begrotingsoverschot te ge-
bruiken om de stijging van de woonlasten voor de inwoners te beperken 
onder andere door de ozb-verhoging achterwege te laten die nog voort-
vloeit uit de kerntakendiscussie van 2013. Daarnaast stelt het college voor 
de afvalstoffenheffing niet ineens, maar in twee stappen te verhogen. 
 

Begroting 2016-
2019 
22.00-22.50 uur 
 

De heer Van den Brink vraagt waarom het tekort dat ontstaat door het 
niet door laten gaan van de gemeentelijke afvalstoffenheffing niet groten-
deels wordt gedekt door alsnog 50% van de ozb-verhoging in rekening te 
brengen. Nu wordt er weer een bedrag ten laste van de reserve gebracht. 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat de ozb-verhoging een structurele verho-
ging betreft die elk jaar terugkomt. Bij de afvalstoffenheffing gaat het om 
een eenmalige toevoeging die de gemeente moet doen. De gemeente wil 
dekking voor de kosten die gemaakt worden op het gebied van afvalstof-
fen. De afvalstoffenheffing moet in balans zijn met de gemaakte kosten 
voor deze voorziening. Tevens heeft het college afgesproken dat lasten-
verhogingen altijd geleidelijk zullen plaatsvinden. In eerste instantie zou er 
een verhoging van de afvalstoffenheffing worden doorgevoerd van 
€ 25,00. Het college is van mening dat gezien de begrotingspositie van 
Leusden, het college het zich kan permitteren deze verhoging in twee 
stappen door te voeren. Daarmee wordt invulling gegeven aan de wens 
van de raad om bij lastenverhogingen voor de burgers dit gelijkmatig in te 
voeren. Als de ozb-verhoging zou worden doorgevoerd zou dit een structu-
rele verhoging zijn geweest. 
 
De heer Van den Brink zegt dat er in de jaren 2017-2018 nog wel een 
ozb-verhoging wordt doorgevoerd. Het college had daar dan op kunnen 
korten. 
 
Wethouder Dragt weet niet wat de situatie in 2017-2018 zal zijn. Het jaar 
2016 komt er concreet aan en om die reden heeft het college besloten om 
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voor 2016 een korting op de ozb door te voeren. Voor 2017 kan het colle-
ge de ontwikkelingen van 2016 afwachten. 
 
De heer Piersma zegt dat er in de stukken wordt gesproken over de lening 
van € 6 miljoen. Als deze lening niet zou zijn afgesloten is het dan juist dat 
er niet genoeg geld in de reserves aanwezig is voor investeringen en groot 
onderhoud op de lange termijn? 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat de kosten op de lange termijn wel betaald 
kunnen worden, maar het kan zijn dat de gemeente op de lange termijn 
daarover meer rente moet betalen. Het is niet zo dat de gemeente op de 
lange termijn een tekort verwacht waar het gaat om de financieringsposi-
tie. In het verleden zijn veel wijken gebouwd die in de toekomst allemaal 
op hetzelfde moment groot onderhoud nodig hebben. Daar is geld voor ge-
reserveerd maar daarnaast is er een aantal investeringen die ongeveer op 
hetzelfde moment plaats zullen vinden. Het terugverdienen van die inves-
teringen is goed geregeld maar dat kan betekenen dat de gemeente op 
dat moment onvoldoende geld in kas heeft om die zaken allemaal tegelij-
kertijd uit te voeren. Om dat te voorkomen heeft het college besloten nu 
een lening af te sluiten zodat voor de toekomst voldoende geld in kas is. 
Met de term 'anders heeft de gemeente op termijn een tekort' wordt be-
doeld 'op dat moment'. 
 
De heer Sturkenboom zegt dat de grote onbekende factor in de begroting 
het sociaal domein is. Hij kan niet goed teruglezen of de gemeente op die 
onbekende factor goed heeft voorgesorteerd. Daarnaast denkt de ge-
meente na over het opnemen van vluchtelingen. Is daarmee ook rekening 
gehouden bij deze begroting? 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat het college geen rekening heeft gehouden 
met extra kosten voor de opvang van vluchtelingen. Als er crisisopvang 
wordt geboden, gaat het niet om extreem grote bedragen en hij verwacht 
dat die kosten gedekt kunnen worden binnen de begroting. Als het om 
noodopvang of andere voorzieningen gaat neemt het COA de financiering 
voor haar rekening. Bij het sociaal domein is en blijft het uitgangspunt dat 
de gemeente met de gelden die zij ontvangt voor het sociaal domein de 
taken op dat gebied moet uitvoeren. Het feit dat de gemeente nu nog geen 
inzicht heeft in de exacte kosten is voor het college geen aanleiding om in 
paniek te raken. Het is ook geen aanleiding om extra geld te reserveren 
bovenop het bedrag van € 1,1 miljoen. 
 
De heer Genders waardeert de zorg van de GroenLinks-PvdA-fractie over 
de kosten van de opvang van vluchtelingen. Op het moment dat de ge-
meente meer statushouders opneemt zal er vaker een beroep worden ge-
daan op de bijstand en de bijzondere bijstand. Realiseert de wethouder 
zich dat en hoe kijkt hij daartegenaan? 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat hij zich dat realiseert. Dat houdt ook in dat 
daarvoor gelden vanuit het Gemeentefonds beschikbaar zullen worden 
gesteld.  
 
De heer Mülder had gehoopt dat het college zou komen met cijfers ten 
aanzien van de zorg. Tot het moment dat deze rapportages wel beschik-
baar komen moet er nog steeds op de tast worden gewerkt als het gaat 
om de zorgkosten.  
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Wethouder Overweg antwoordt dat het college ook graag wil weten wat 
de kosten zullen zijn. De belangrijkste leveranciers binnen de zorg werken 
in eerste instantie met voorschotten. De druk om te factureren was daar-
door in het begin niet heel hoog. Op dit moment komen er meer facturen 
binnen. De gemeente heeft nog niet de garantie dat alle facturen kloppen. 
Het college zou de raad een beeld kunnen geven maar doet dit op dit mo-
ment liever nog niet. Het college wil de raad informeren op het moment dat 
er meer zekerheid is dat deze getallen ook kloppen. De eerste prognose 
geeft aan dat hij de raad in november 2015 verder zal kunnen informeren. 
Amersfoort is als gastgemeente een van de grootste leveranciers van de 
cijfers en deze heeft aangegeven dat zij verwacht in november 2015 de 
eerste cijfers aan te kunnen leveren. 
 
De heer Mülder kan niet vinden welke partijen door de gemeente zijn ge-
contracteerd. 
 
Wethouder Overweg antwoordt dat het college heeft aangegeven welke 
partijen voor 2015 zijn gecontracteerd. Voor 2016 is de gemeente in de af-
rondende fase met de contractpartijen. Een inwoner die geen zorg nodig 
heeft, kan over dezelfde gegevens beschikken als raadsleden. Inwoners 
die wel zorg nodig hebben, krijgen een advies welke zorgaanbieders voor 
hen beschikbaar zijn. Het is wel duidelijk welke aanbieders er zijn, maar er 
is nog niet duidelijk welke kosten zij daarvoor in rekening brengen. De ge-
meente heeft bepaalde diensten ingekocht en hij gaat ervan uit dat er voor 
die diensten gefactureerd zal worden. Als die kosten hoger zijn moet het 
college daarvoor dekking vinden. 
 
De heer Piersma begrijpt dat de wethouder wel inzicht heeft in de gege-
vens. Baseert de wethouder zich op die gegevens als hij aangeeft dat er 
geen reden tot paniek is? Kan de wethouder hierover een indicatie geven? 
 
Wethouder Overweg baseert zich niet op de gegevens. Er zaten zoveel 
onzorgvuldigheden in die cijfers dat hij zich daarop niet kan baseren. 
 
De heer Piersma ziet bij veel onderdelen van de programmabegroting on-
der het kopje kosten staan: de kosten en capaciteit kan worden opgevan-
gen binnen de bestaande middelen die onderdeel uitmaken van de totale 
programmakosten. Waarom staat er geen getal of verwijzing naar een ta-
bel? 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat er aan de ene kant gebruikgemaakt wordt 
van al bestaande budgetten. Aan de andere kant is er geen extra geld no-
dig voor die activiteit behoudens de inzet van ambtenaren. 
 
De heer Koops vult aan dat het bij die posten grotendeels gaat om de 
ambtelijke inzet en die worden niet in de bedragen vermeld. Deze kosten 
staan binnen de begroting geraamd bij de verschillende projecten. Als het 
gaat om specifieke budgetten staan deze wel vermeld.  
 
De heer Genders is verheugd dat het college de belofte nakomt ten aan-
zien van de ozb. Tevens leest hij dat de besteding binnen het sociaal do-
mein volstrekt onzeker is. Binnen het CUP liggen er nog veel ambities die 
nu worden uitgevoerd. De risico's van die projecten zijn niet in de begro-
ting en de risicomonitor meegenomen. Neemt het college wel voorzienin-
gen op in de risicomonitor voor 2017 als het gaat om het CUP? Hij doelt 



 4 

dan op de grote projecten zoals het gemeentehuis en de tweede sporthal. 
 
Wethouder Dragt komt hier nog op terug. Het antwoord volgt schriftelijk. 
 
De heer Van den Brink zegt dat de SBG een gemeenschappelijke rege-
ling is die is afgebouwd en overgedragen aan Amersfoort. De nieuwe 
overeenkomst is een dienstverleningsovereenkomst en deze valt niet on-
der de gemeenschappelijke regelingen. Waarom valt deze overeenkomst 
niet onder de gemeenschappelijke regelingen? 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat een dienstverleningscontract een contract 
is dat met een partij wordt afgesloten. De gemeente Amersfoort levert een 
dienst en de gemeente Leusden is daarmee een inkopende klant van de 
gemeente Amersfoort. Op het moment dat het om een gemeenschappelij-
ke regeling gaat zijn de deelnemende gemeenten partner en verantwoor-
delijk voor een deel van de kosten. 
 
De heer Sturkenboom geeft aan dat op pagina 95 staat dat woningge-
bruikers een verhoging krijgen doorberekend van 4,9%. De woningeigena-
ren krijgen een verhoging van 2,8% doorberekend. Hij gaat uit van de ver-
onderstelling dat woninggebruikers over het algemeen de huurders zijn in 
de sociale sector. Hij vraagt waarom er een verschil in percentages is.  
 
Wethouder Dragt antwoordt dat het om een conclusie gaat. Woningge-
bruikers zijn huurders die geen ozb betalen. Huurders hebben alleen te 
maken met afvalstoffenheffing en rioolheffing. De stijging van gemeentelij-
ke lasten wordt voornamelijk veroorzaakt door de verhoging van de afval-
stoffenheffing. De huurders betalen in 2016 € 13,60 meer dan in 2015. De 
woningeigenaren moeten ook ozb betalen. De woningeigenaren van wo-
ningen met een gemiddelde WOZ-waarde, betalen in 2016 € 16,73. Omdat 
de huurders zo weinig betalen is de verhoging procentueel meer. 
 
De heer Mülder is blij met de sluitende begroting. Met plezier heeft hij 
kennisgenomen van de nieuwe indicatoren. Hij is vooral benieuwd naar de 
indicatoren die zijn vermeld onder het hoofdstuk structurele exploitatie-
ruimte. Hij vraagt of het college tijdig met een visie wil komen over hoe het 
met die indicatoren omgaat. 
 
Wethouder Dragt zegt dat de oproep dan vooral gaat om het verschaffen 
van inzicht vanuit die nieuwe indicatoren. Die indicatoren moeten het col-
lege snel inzicht geven in de kengetallen. Het college zal samen met de 
raad deze weg inslaan om te ontdekken hoe deze getallen gelezen moe-
ten worden. 
 
De heer Mülder mist bij de bedrijfsvoering die indicatoren.  
 
De heer Koops antwoordt bij de paragraaf Bedrijfsvoering het vooral aan 
de raad is wat daarin opgenomen wordt. Binnen de werkgroep Planning & 
Control wordt de programmabegroting verder doorontwikkeld. Hij wil met 
de raad in gesprek om te vernemen welke gegevens in de paragraaf be-
drijfsvoering moeten worden opgenomen. 
 
De heer Piersma vraagt of het verstandig is om in de begroting voor 2016 
nog posten op te nemen uit 2015. Hij is van mening dat die posten mee-
genomen moeten worden in de Jaarrekening van 2015. Over de verbon-
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den partijen staat vermeld dat het college wil bevorderen dat alle verbon-
den partijen zullen gaan werken volgens het Manifest. Hij is benieuwd of 
het voor 2016 zal lukken de gegevens op tijd aangeleverd te krijgen vanuit 
de verbonden partijen waardoor het mogelijk is dat de raad meer invloed 
kan uitoefenen op die verbonden partijen. 
 
Wethouder Dragt zegt dat de eerste opmerking van de heer Piersma een 
constatering is. Veel verbonden partijen werken al mee aan het nieuwe 
stramien en andere partijen hebben nog een extra zetje nodig. De ge-
meente zit met alle verbonden partijen in een situatie waarbij deze werk-
wijze aangeeft dat het de goede richting ingaat. Hij kan niet garanderen 
dat alle verbonden partijen op tijd de gegevens aanleveren, maar daar 
wordt wel hard aan gewerkt.  
 
De heer Mülder zegt dat in de begroting staat opgenomen dat elke ver-
bonden partij minimaal een keer per raadsperiode in de raad wordt geëva-
lueerd. Wat is hiervan de planning? 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat de griffier hiervoor een programma kan 
opstellen en het college zal daarop inhaken.  
 
De heer Genders heeft nog een vraag over de bekostiging van de jeugd-
zorg. Op dit moment wordt er gewerkt op basis van voorschotten. Wordt er 
in 2016 weer gewerkt op basis van voorschotten? Waarom worden deze 
voorschotten verstrekt zonder facturen? Hij ziet hiervoor nog geen bedra-
gen terug in de begroting. 
 
Wethouder Van Beurden antwoordt dat de gesprekken over 2015 zich in 
de afrondende fase bevinden. Voor een deel zal in 2016 opnieuw worden 
gewerkt met voorschotten. Daar wordt wel een strakker facturatieschema 
aan verbonden. Het rijksbudget voor 2016 is opgenomen in de begroting. 
In de risicoparagraaf staat benoemd welke risico's zich kunnen voordoen. 
Over eventueel omvallende zorginstellingen zijn regionaal afspraken ge-
maakt. 
 
Wethouder Dragt vult aan dat als een dergelijke organisatie failliet gaat de 
gemeente nog altijd een claim heeft liggen bij die organisatie. Er wordt wel 
gewerkt via voorschotten maar er wordt ook afgerekend op basis van fac-
turen. 
 
De heer Van den Brink vraagt of de bevoorschotting per kwartaal of op 
jaarbasis plaatsvindt. 
 
Wethouder Van Beurden antwoordt dat de bevoorschotting maandelijks 
plaatsvindt. Bij de inkoop kijkt de gemeente ook naar de solvabiliteit van 
de organisatie. 
 
De heer Mülder zegt dat de verkeersaanpak op de Heiligenbergerweg op 
de kruispunten met de Burgemeester de Beaufortweg en de Groene Zoom 
te duur blijken te zijn. Wat zijn de plannen en op welke termijn worden de-
ze uitgevoerd? 
 
Wethouder Van Beurden antwoordt dat hij over de Heiligenbergweg nader 
overleg heeft gevoerd met de Fietsersbond. Hij heeft advies ontvangen 
van de Fietsersbond die hij nader zal uitwerken. De gemeente is nog met 
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de gedeputeerde in overleg over de subsidie die al voor de Heiligenber-
gerweg was gereserveerd en of deze doorgeschoven mag worden naar de 
kruising met de Noorderinslag. 
 
De voorzitter vraagt of het voorstel als debatstuk of als hamerstuk naar 
de raad moet worden doorgeleid. 
 
De heer Van den Brink wil graag de mening van de andere fracties horen 
over de afvalstoffenheffing en de ozb-verhoging.  
 
De heer Piersma geeft aan dat hij zonder dat het CDA al een standpunt 
inneemt, hij voorstander is van zo min mogelijk lastenverhoging voor de 
burgers. Als deze verhogingen worden getemporiseerd of verlaagd, 
spreekt hem dat altijd aan. 
 
De heer Mülder wil nog wel een slag om de arm houden. Hij is van me-
ning dat dit een mooie manier is om de gedane beloften waar te maken. 
 
De heer Genders vindt het een positieve ontwikkeling dat het college zich 
houdt aan de gedane beloften. Dat geldt ook voor het temporiseren van de 
afvalstoffenheffing. 
 
De heer Mülder vraagt wat andere fracties vinden van het budget van 
€ 30.000,00 voor communicatie dat is ondergebracht bij Larikslaan2. 
 
De heer Van den Brink antwoordt dat in de septembercirculaire van het 
college staat vermeld dat deze budgetten worden besproken bij de Voor-
jaarsnota van 2016. Hij wil die discussie afwachten tenzij de commissie 
Communicatie nog met andere voorstellen naar de raad komt. 
 
De heer Piersma zegt dat het CDA altijd heeft gepleit voor een integraal 
onafhankelijk zorgloket. Hij vindt wel dat er een herkenbaar loket moet zijn 
voor mensen die een zorgvraag hebben. Hij is er nog niet van overtuigd 
dat het verstandig is deze dienstverlening aan elkaar te knopen. 
 
De heer Mülder roept de collega-raadsleden op de website van Lariks-
laan2 te zoeken naar de visie zoals deze net is genoemd. 
 
De heer Piersma antwoordt dat er wordt gewerkt aan een toegankelijk lo-
ket in combinatie met een website. Daarmee kan Larikslaan2 verder wor-
den gepositioneerd en versterkt. 
 
De heer Genders complimenteert het college met de heldere begrotings-
opzet.  
 
De fracties van de VVD en het CDA kunnen nog niet aangeven of de be-
groting als hamerstuk of debatstuk wordt behandeld. De overige fracties 
geven aan dat de begroting als hamerstuk door kan naar de raadsverga-
dering. 
 

Sluiting De voorzitter sluit de informatieronde om 22.50 uur. 
 


